
T-90. 2021.05.16. Lábán becsapja Jákóbot

Kedves Szülők és Gyerekek!

Múlt vasárnap ott hagytuk abba Jákób történetét, hogy megszerette Rákhelt, és 7 esztendeig
szolgált érte. Végre elérkezett az idő, amikor megtartották a menyegzőt. Abban az időben az
volt a szokás, hogy a menyasszonyt teljesen lefátyolozták. Jákób nem látta az arcát, csak
amikor másnap reggel megvirradt, akkor vette észre, hogy nem Rákhelt, hanem Leát adták
hozzá feleségül. Rögtön ment is Lábánhoz: „Miért csaltál meg engem?”

Igen, ez a nagy kérdés: Miért csalták meg Jákóbot? Másképpen kérdezem: miért érzik úgy
sokan, hogy csalódtak, akár a házasságban is? Talán nem jól választottak? De hiszen Jákób jól
választott. Miért válik mégis, még akár hívőnek is a házassága olyanná, hogy utólag azt érzi,
mintha becsapták volna, mert nem jól sikerült? Miért csalódnak?
De nemcsak a házasságban, hanem az élet sok területén becsaphatják az embert. A gyerekeket
is, pl., a többi gyerek. Van, amikor nem szolgálunk erre rá, de van, amikor igen. Nem tudom,
eszébe jutott-e Jákóbnak, hogy ő is becsapta az apját, úgy vette el az atyai áldást. Kecskebőrt
csavartak a kezére, és Ézsau ruháját vette fel, úgy csapták be Izsákot. Nem tudom, hogy
nektek vajon eszetekbe jut-e, ha valaki becsap, hogy ti is tettetek már ilyet. Ha nem is
ugyanúgy, de ti is becsaptatok másokat, akár a szüleiteket is.

Tanuljátok meg, hogy minden út, minden cselekedet következményekkel jár. Olyan, mint a
vetés. Minden vetésnek aratása van. Gal 6,7-8: Isten nem csúfoltatik meg; mert a mit vet az
ember, azt aratja is. Aki vet az ő testének, a testből arat veszedelmet. Ez Istennek a törvénye.
Aki titeket jogtalanul becsap, annak is aratnia kell. Ezért nem kell, hogy ti visszaadjátok neki
azt a rosszat, amit ő tett veletek. Majd Isten elintézi. De ha bosszút álltok magatokért, akkor
rosszat tesztek magatoknak is, mert az is vetés, aminek rossz aratása lesz.

Ha valaki felteszi a kérdést, hogy miért nem sikerült úgy a házassága, ahogyan várta, vajon
eszébe jut-e, hogyan élte a korábbi életét? Engedelmes volt-e az Úrnak? Mennyire volt fontos
számára Isten? Mennyire engedett a testének, lelkének, érzelmeinek? Amit megértett Isten
Igéjéből, abba szívvel-lélekkel beleállt-e? Vagy csak úgy tett, mintha hívő lenne, és
engedelmeskedne Istennek? Istent nem lehet félrevezetni, mindig saját magát csapja be az
ember. Lehet, hogy egész más területen vetünk a testnek, és egy másik, nagyon fájdalmas
területen kell aratnunk, mint Jákóbnak.

De még a rossz aratásában is van kegyelem.
Jákób házassága nagyon jó formáló eszköz lett az ő számára, hogy Isten kigyógyítsa
mindazokból a csalásokból, nyomorúságokból, testiességből, amiben született. Ilyen az Isten
kegyelme. Isten ítéletében, vetésünk aratásában is kegyelem van. Zsolt 25,10: Az Úrnak
minden útja kegyelem és hűség… Ez ne arra biztasson bennünket, hogy mindegy, hogyan
élünk, hanem arra, hogy ha el is rontottunk valamit, bízzunk az Úrban, alázkodjunk meg
Őelőtte. Az életünk további részében pedig ne vessünk a testnek, hogy ne kelljen
veszedelmet, könnyeket, fájdalmakat aratnunk, hanem a szellemnek vessünk, és abból örök
életet aratunk. (Gal 6,8).

Aranymondás: Gal 6,7: Isten nem csúfoltatik meg; mert a mit vet az ember, azt aratja is.
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